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Barčiansky súčasník
Z rokovaní

Návšteva primátora
V nadväznosti na predchádzajúce stretnutie 

s pani námestníčkou Mgr. Luciou Gurbáľovou vo veci 
riešenia závažných otázok oznámil pán primátor Ing. 
Jaroslav Polaček návštevu mestskej časti Košice – Bar-
ca. Oproti pôvodným zámerom bol program uprave-
ný na deň 8. júla tak, že sa stretneme o 15,00 hod. na 
jednom z dôležitých miest. 

Bolo dohodnuté stretnutie na ulici Niklovej – Gav-
lovičovej, kde došlo k posunu hraníc mestskej časti 
a je potrebné riešiť havarijný stav napojenia komuni-
kácie i vozovky a chodníka osobitne.

Starosta privítal pána primátora Ing. Polačeka 
spolu s pani námestníčkou Mgr. Gurbaľovou a zá-
stupcom riaditeľa magistrátu Ing. Dlhým a oboznámil 
ich so situáciou, vrátane obhliadky skutkového stavu.

Následne sa presunuli na miestny úrad do kance-
lárie starostu, kde starosta všetkým písomne predložil 
základné atribúty problémov na riešenie, ako aj fo-
tografi cké zdokumentovanie jednotlivých častí Barce 
potrebné na riešenie, resp. hľadanie spôsobu riešenie 
v súčinnosti s mestom Košice.

Len pre informáciu išlo hlavne o nasledovné veci:
1.Požiadavka na zmenu územného plánu zóny i 

HSA s tým, aby sa zrušila vyššia občianska vybave-
nosť a zaviedla len výstavba rodinných domov, a to 
v lokalite Fándlyho – Čkalovova ako aj v lokalite Gav-
lovičova – Borodáčova, 

2.V súvislosti s výstavbou „Europarku“ s uvažova-
ným napojením z Podnikateľskej riešiť nové napoje-
nie, aj v zmysle požiadavky UHA, resp. DPMK, resp. 
komplexnú prestavbu komunikácie Podnikateľská, 
ktorá nemá podložie 

3.Rekonštrukcia komunikácie a parkovacích plôch 
na Nám. Mladých poľnohospodárov. 

4.Požiadavka občanov na cca 100 m komunikáciu 
- Radovka - Pri železničnej stanici

5.Požiadavka občanov na nové komunikácie, 
resp. čiastočnú opravu – Gavlovičova - Zinkova – 
Niklova. 

6.vyriešenie vlastníckych vzťahov medzi mestom 
Košice – VSS a Novekonom v lokalite komunikácie 
Gavlovičova – Niklova

7.Požiadavka občanov na nové komunikácie – vo 
vlastníctve mestskej časti Janitorova a Zichyho ulica 

8.Potreba riešiť sprístupnenie parkoviska pri ZŠ. 
9.Požiadavka MŠ na zrušenie kovového oplotenia 

a nové oplotenie zo západnej a severnej časti
10.V súčinnosti s mestom riešiť prenájom komu-

nikácie Čkalovova - k letisku za účelom zriadenia 
cyklochodníka s možnosťou prístupu k letisku a tech-
nickému leteckému múzeu. Ďalší cyklochodník je už 

v územnom pláne – Barca – Šebastovce – prepojenie 
11.V súčinnosti s VVS riešiť odkanalizovanie časti 

Hraničnej ulice 
12.podjazd pri katastri 
Pán primátor sa oboznámil so situáciou s tým, že 

prevažná časť požiadaviek by mohla byť postupne 
riešená v súčinnosti mesta s mestskou časťou, a to aj 
v súvislosti so schválením prostriedkom mesta z re-
zervného fondu. Následne sa pán primátor so sprie-
vodom rozlúčili so starostom s tým, že sa oboznámili 
s problematikou a budú sa hľadať vhodné riešenia.

Z ROKOVANÍ MZ
Starosta mestskej časti zvolal na deň 19.6. 2019 

o 16,00 hod. štvrté zasadnutie miestneho zastupiteľ-
stva v zasadačke na 1. poschodí, Abovská 32, s prog-
ramom, ktorý bol nasledovný:
1. Otvorenie

a) Schválenie programu rokovania, b) Voľba 
návrhovej komisie, c) Určenie overovateľov 
zápisnice

2. Dopyty, návrhy, podnety a požiadavky občanov
a) Požiadavky prítomných občanov

3. Kontrola uznesení 
4. Správa starostu o činnosti od posledného MZ 
5. Informácia predsedov komisií o činnosti 
6. Správa hlavného kontrolóra 
7. Plán kontrolnej činnosti na 2. polrok
8. Záverečný účet za rok 2018 vrátane povinných 

príloh a stanovísk 
a) Stanovisko hlavného kontrolóra
b) Správa audítora
c) Záverečný účet za rok 2018 s prílohami

9. Plán zasadnutí na II. polrok
10. Návrh prenájmu časti parcely pod parkovisko – 

Námestie ml. poľnohospodárov
11. Požiadavka Základnej školy na pozemok
12. Ekocharita – informácia
13. Návrh prenájmu pries torov s osobitným zrete-

ľom – Stonožka
14. Informácia z 30. Snemu ZMOS
15. Dopyty a interpelácie poslancov
16. Rôzne 
17. Záver 

ktorý bol schválený po úprave, ktorá spočívala vo 
vypustení bodov 11 a 13 z rokovania s následným 
prečíslovaním.

Pracovné predsedníctvo pracovalo v zložení: páni 
František Krištof a Marek Rusnák, pani JUDr. Mária 
Želinská a prednostka úradu PhDr. Mária Kmecová.  Foto: Mirko Vacula
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Za zapisovateľku bola menovaná pani Lucia Brečko-
vá.

 Za skrutátora bol schválený pán Maroš Kuruc. 
Za overovateľov zápisnice boli určení pani Monika 
Sedláková a Marián Kačmár, do návrhovej komisie 
boli zvolení pán Marek Rusnák a Ing. Daniel Antal. 
Prítomných bolo 6 poslancov, takže rokovanie bolo 
uznášaniaschopné.

Dopyty, návrhy, podnety 
a požiadavky občanov

V rámci tohto bodu sa prihlásili a vystúpili páni 
• Lukáš Štefanik Ing. Peter Lukáč vo veci ulice Zi-

chyho a Janitorova – poďakovali za dočasné riešenie 
– úpravu komunikácií, zaujíma ich konečné riešenie, 
zabezpečenie fi nancovania úverom. Starosta uvie-
dol, že konečné riešenie závisí od riešenia výstavby 
domov, resp. prípojok a od združenia fi nančných 
prostriedkov, v tomto smere bude rokovanie s pri-
mátorom a následne je možno riešiť ďalšie zdroje, 
či už úverom alebo združením dotknutých. Dočasné 
riešenie je primerané.

• Ďalej vystúpil Ing. Ľuboš Kovářík – vo veci ko-
munikácie Niklová, Titánová, Chrómová s tým, že sú 
rozhorčení obyvatelia týchto ulíc, ako dlho sa ich situ-
ácia nerieši vrátane normálneho vjazdu k nim, chod-
níky... a nové veci – viď Janitorova Zichyho sa riešia. 
Starosta reagoval, že plne chápe ich rozhorčenie, no 
predmetná situácia vznikla odkúpením stavebných 
pozemkov bez infraštruktúry od VSS, resp. spoloč-
nosti WARE. Tieto skončili a predmetná lokalita bola 
takmer celá za hranicami mestskej časti, pričom ako 
prvá zmena hraníc sa podarila mestskej časti Barca 
s tým, že hranica s juhom sa posunula za túto lokalitu. 
MČ dňa 21.6.2019 bola doručená informácia z kata-
stra vo veci zmeny hraníc. Pozemky pod komuniká-
ciami patria VSS v likvidácii, Novekonu, Mestu Košice 
a nie sú majetko-právne vysporiadané a Chrómová 
bola darovaná mestskej časti fyzickou osobou. V sú-
vislosti s návštevou pána primátora bude táto proble-
matika navrhnutá k riešeniu na úrovni mesta.

• Ing. Štefan Varga vystúpil vo veci vrtuľníky – 
rušenie nočného kľudu, doprava medzi Fándlyho – 
Radlinského, Trafostanica VSD, Osloboditeľov č. 35, 
zrušenie VZN č. 39/1998, - jún 2015, ZaD ÚPNZ „Za 
ihriskom“ – riešiť privádzací pás. 

Starosta reagoval na jednotlivé otázky s tým, že 
na minulom MZ informoval o prijatých opatreniach 
zo strany príslušných inštitúcii vo veci odstránenia 
hluku vrtuľníkov. Ak dôjde k výraznému porušeniu 
– je potrebné oznámiť deň a čas a vyvodia sa dô-
sledky. Obmedzenie dopravy na uliciach Radlinské-
ho, Poničanova, Svetlá, Barčianska, Hraničná.... súvisí 
s prekopávkami pre optický kábel a na Radlinského aj 
s prípojkami nových sietí.. Zrušenie VZN sme písom-
ne požiadali, bolo však vysvetlené, že sa netýka lokalít 
v rámci územného plánu, čo sme aj písomne, resp. 
mailom oznámili Ing. Vargovi. Trafostanicu musí riešiť 
investor, mestská časť môže byť v niektorých veciach 
súčinná, nie je v jej kompetencii riešiť veci investora, 
rovnako aj v súvislosti s navádzacím pásom mestská 
časť poskytne potrebné parcely, projekčne to však 
komplexne musí celú oblasť doriešiť investor.

Záverečný účet
V rámci 8. bodu bol uvedený hlavný bod roko-

vania „Záverečný účet za rok 2018“. Spracovaný bol 
rozsiahly materiál vo forme textovej i tabuľkovej 
v štruktúre programového rozpočtu a ďalších príloh.

V roku 2018 boli v niektorých hlavných bodoch 

dosiahnuté nasledovné výsledky (podrobné sú na 
web stránke písomných a tabuľkových formách):
• Príjmy celkom o výške 710 691 € v roku 2018, 645 

599 € v roku 2017, 621 732 v r.2016.
• Pôvodný rozpočet na rok 2018 bol schválený 

vo výške 646 700 €.
• Bežné príjmy v roku 2018 dosiahli 638 308 €
• Kapitálové príjmy 43 168 €
• Výdavky celkom predstavovali v roku 2018 sumu 

704 710 € 
• Bežné výdavky 613 178 a kapitálové 61 412 €
• Upravené hospodárenie MČ predstavovalo 5 980 €
• Bilancia aktív a pasív k 31.12. 2018 predstavovala 

6 317 684 €, z toho dlhodobo hmotný majetok 
predstavoval 6 292 648 €

• Na fi nančných účtoch k 31.12.2018 bolo 
16 214,80 €

• Dlhová služba k 31.12.2018 je 44 787,87
• Podiel dlhu na bežných príjmoch je 7,33%
• Úver ŠFRB na obstaranie 30 nájomných bytov 

poskytnutý v roku 2002 a splatný v roku 2032, stav 
k 31.12.2018 je 367 430,91€, ročná splátka je 
32 713,44 €

• Úver ŠFRB na obstaranie 6 nájomných bytov po-
skytnutý v roku 2002 splatný v roku 2032 má stav 
58 015,87 €, ročná splátka je 5 163,12 €

• Z mesta Košice boli získané dotácie na
▪ bežné výdavky na opravu kultúrneho domu 

vo výške 26 832 €
▪ bežné výdavky na verejné priestranstvá – Čapaš 

vo výške 8 000 €
▪ bežné výdavky na stravovanie dôchodcov 

vo výške 1 169,36 €
▪ kapitálové výdavky na zabezpečovaciu techniku 

v KD vo výške 4 168,43 €
▪ kapitálové výdavky na opravu fasády a zateplenie 

kultúrneho domu vo výške 35 000 €
▪ kapitálové výdavky na rozšírenie verejného osvet-

lenia v parku vo výške 3 999,57 €
Súčasťou materiálov bolo aj vyhodnotenie pri-

pomienok občanov k zverejnenému návrhu záve-
rečného účtu. Dôvodová správa k pripomienkam 
bola predložená na rokovanie MZ. V rámci rozpra-
vy k záverečnému účtu bolo predložené stanovisko 
hlavného kontrolóra s návrhom „schváliť bez výhrad“, 
rovnako aj správa nezávislého audítora potvrdila zá-
verečný účet a výsledky hospodárenia mestskej časti 
v súlade s požiadavkami zákona o rozpočtových pra-
vidlách, t.j. bez výhrad. 

Predseda fi nančnej komisie Marek Rusnák po pre-
rokovaní vo fi nančnej komisii odporúča miestnemu 
zastupiteľstvu záverečný účet schváliť bez výhrad.

V rozprave páni poslanci Ing. Antal a Pracko vy-
slovili výhradu k výsledkom hospodárenia v súvislosti 
s rozpočtovými opatreniami v decembri zo strany 
starostu. Starosta reagoval, že rozpočtové opatrenia 
boli predmetom kontroly a správy hlavného kontro-
lóra predloženej na miestne zastupiteľstvo 24.4.2019 
s tým, že zdôvodnením bol stanovený limit na jed-
no rozpočtové opatrenie vo výške 2 000 € v zmysle 
uznesenia MZ z roku 2016, pričom zo strany starostu 
išlo o presun prostriedkov rezervovaných na odstup-
né starostu a príslušné odvody z daných položiek na 
iné položky. Presun bol uskutočnený aj na mzdové 
prostriedky pre zamestnancov v intenciách platnej 
kolektívnej zmluvy.

Po ukončení rozpravy nasledovalo hlasovanie, 
kde miestne zastupiteľstvo a) berie  na vedomie sta-

novisko hlavnej kontrolórky k záverečnému účtu za 
rok 2018,

b) berie na vedomie správu nezávislého audítora 
o vykonanom audite za rok 2018. 

V ďalšom hlasovaní uznesenie na schválenie 
záverečného účtu „bez výhrad“ nebolo prijaté, hla-
sovanie bolo 3 za, 2 proti a 1 sa zdržal, uznesenie 
schválené nebolo.

Po krátkej prestávke v rokovaní bol podaný pro-
cedurálny návrh poslancom Kačmárom na prerušenie 
rokovania, čo bolo jednomyseľne poslancami prijaté.

Pokračovanie 4. rokovania 
zastupiteľstva 26.6.2019

Starosta zvolal pokračovanie 4. rokovania MZ na 
stredu 26.6. o 14,00 hod. s tým, že po jeho ukončení 
a prestávke je zvolané 5. rokovanie MZ s jediným bo-
dom rokovania bolo prerokovanie záverečného účtu 
za rok 2018.

V súvislosti s obštrukciami niektorých poslancov 
vo veci možného konfl iktu záujmov poslancov pri 
hlasovaní po prerušení rokovania starosta oslovil re-
nomovaných advokátov v samospráve a požiadal ich 
o právny výklad v súvislosti s možným konfl iktom zá-
ujmu pri hlasovaní, resp. činnosti v samospráve mest-
skej časti, aby boli vylúčené akékoľvek podozrievania 
z konfl iktu záujmov. 

Následne v stredu 26.6.2019 starosta oboznámil 
s právnymi výkladmi nezávislých advokátov – od-
borníkov na samosprávu vedenie úradu, hlavnú 
kontrolórku, kde bolo vyložené, kedy dochádza ku 
konfl iktu záujmov poslanca miestneho zastupiteľstva, 
resp. zástupcu starostu. Okrem iného, právo hlasovať 
o rozpočte, záverečnom účte a pod. s tým, že každý 
poslanec, ktorý má nejaký vzťah s mestskou časťou, 
prenájom priestorov priamo, či cez blízku osobu, ale-
bo pri dotácii pre inštitúciu s vedením blízkej osoby, 
obchodný vzťah napr. s opravou a údržbou osvet-
lenia a pod., má povinnosť pred hlasovaním dať do 
zápisnice informáciu, že má s mestskou časťou taký 
a taký vzťah. Potom môže hlasovať. Osobitne boli vy-
ložené aj možné konfl ikty. Po otvorení pokračovania 
rokovania starosta s touto informáciou oboznámil aj 
poslancov.

Plán zasadnutí
Na pokračujúcom rokovaní bolo prítomných 

všetkých 7 poslancov a pokračovalo sa v bode 9 plán 
zasadnutí na II. polrok 2019. Plán riadnych zasadnu-

Z rokovaní
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tí miestneho zastupiteľstva, spravidla v tom týždni, 
v ktorom je zasadnutie mestského zastupiteľstva, 
kedy sú známe hlavné body a informácie z úrovne 
mesta Košice: 

• 18. septembra 
• 11. decembra 

Návrh prenájmu parcely
Dňa 6.2.2019 bola podaná na špeciálny staveb-

ný úrad žiadosť na stavebné povolenie – Námestie 
mladých poľnohospodárov rozšírenie parkoviska 
a oprava komunikácie. V súvislosti so stanoviskom 
UHA a Reformovanej cirkvi je potrebné projekto-
vú dokumentáciu prepracovať a doložiť nájomnú 
zmluvu. Na rokovanie mz boli predložené základné 
atribúty prenájmu časti pozemku v zmysle prepra-
covanej dokumentácie s povinnou zeleňou na dobu 
neurčitú v sume 2 € ročne za m2 a údržba pries-
transtva mestskou časťou. Následne po jej podpísaní 
bude stavebné konanie špeciálneho úradu pokračo-
vať, aby výstavba parkoviska mohla čo najskôr za-
čať. Miestne zastupiteľstvo základné atribúty zmluvy 
schválilo.

Ekocharita
V nadväznosti na rokovanie rady starostov 

a stretnutie so zástupcami v predloženom materiáli 
bola podaná informácia o akcii – Ekocharita – zber 
šatstva do špeciálnych kontajnerov v rámci mestskej 
časti. V niektorých mestách, napr. i na KVP táto forma 
zberu prebieha.

Po rozprave poslancov k tejto problematike mes-
to vzalo informáciu na vedomie.

Informácia z 30. Snemu ZMOS
Na rokovanie mz bol predložený materiál o 30. 

sneme Združenia miest a obcí Slovenska, ktorý sa 
uskutočnil 22. a 23. mája 2019 v Bratislave v priesto-
roch Kongresového centra Incheba.

Na snem sa prihlásilo 1240 delegátov s hlasom 
rozhodujúcim. Podľa prezenčných listín a správy 
mandátovej komisie sa zaregistrovalo v prvý deň ro-
kovania 1178 delegátov, z toho 99 primátoriek, pri-
mátorov a starostov mestských častí Bratislavy a Košíc 
a 1079 starostiek a starostov, druhý deň rokovania sa 
zaregistrovalo 939, z toho 57 primátoriek, primátorov 
a starostov mestských častí Bratislavy a Košíc a 882 
starostiek a starostov obcí. Mandátová komisia podľa 
uvedených počtov konštatovala, že snem bol uzná-
šaniaschopný.

30. snem ZMOS sa realizoval podľa schváleného 
programu. Po hodnotiacej správe predsedu ZMOS 
M. Sýkoru nasledoval príhovor prezidenta Slovenskej 
republiky A. Kisku. Predseda vlády SR P. Pellegrini sa 
vzhľadom na svoje pracovné povinnosti v zahraničí 
prihovoril k účastníkom snemu prostredníctvom vi-
deozáznamu. Delegátov snemu pozdravili domáci 
i zahraniční hostia a partneri ZMOS.

Prvým bodom druhého dňa rokovania bolo vyh-
lásenie výsledkov volieb predsedu a členov Kontrol-
nej komisie ZMOS. Predsedom ZMOS sa na ďalšie 
volebné obdobie stal Branislav Tréger, primátor mes-
ta Liptovský Hrádok. Michal Sýkora s v prvý deň sne-
mu vzdal kandidatúry.

Snem v súlade so stanovami schválil snemové 
dokumenty, uznesenie 30. snemu a priority ZMOS 
po 30. sneme. Zároveň snem schválil zmenu stanov 
v Čl. 18 Rada, v bode 9 v tomto znení: “Uznesenie 
je prijaté, ak za návrh hlasuje nadpolovičná väčšina 
prítomných členov Komory miest a nadpolovičná 
väčšina prítomnách členov Komory obcí. Uložil Rade 
ZMOS presadzovať v Národnej rade Slovenskej re-
publiky, vo vláde SR a v ústredných orgánoch štátnej 
správy plnenie požiadaviek z uznesenia. Do 30. júna 
2019 a priebežne zaviazal Radu ZMOS rozpracovať 
a plniť úlohy vyplývajúce z uznesenia 30. snemu a do 
30. septembra 2019 jej uložil zaoberať sa námetmi 
z diskusných príspevkov delegátov snemu nezahr-
nutých do dokumentov snemu. Odborným sekciám 
Rady ZMOS uložil zaoberať sa diskusnými príspevka-
mi, ktoré odzneli na 30. sneme ZMOS. Zároveň boli 
schválený návrh priorít ZMOS po 30. Sneme.

Miestne zastupiteľstvo vzalo predmetnú informá-
ciu na vedomie.

Dopyty a podnety poslancov
V rámci tohto bodu informoval poslanec Ma-

rian Kačmár o priebehu jednotlivých etáp pokládky 
optického kábla, meškajú niektoré povrchové úpravy 
a etapa vzdušného rozvodu. Pracuje sa na príprave 
ďalších etáp pokrytia, resp. uloženia optického kábla. 
Ďalej poslancom Kurucom boli vznesené pripomien-
ky ku kvalite povrchovej úpravy komunikácie – po 
kanalizácii, otázka pozemkových úprav, sceľovanie 
pozemkov – starosta o prepade asfaltu informoval 
VVS, k pozemkovým úpravám nemá informácie. 
Poslancom Prackom bola vznesená požiadavka na 
hlukovú štúdiu z Ústavu verejného zdravotníctva – 
starosta požiada o informácie, podmienky a ceny, 
ďalej otázka k otvoreniu ihriska Janočko, informácia 
k druhej telocvični, ďalej otázky k údržbe zelene, sk-
ládky...

5. rokovanie MZ
Starosta mestskej časti zvolal na deň 26.6. 2019 

po skončení pokračovania štvrtého zasadnutia piaté 
zasadnutie miestneho zastupiteľstva v zasadačke na 
1. poschodí, Abovská 32 s jediným bodom programu 
programom, ktorý bol nasledovný:

1. Záverečný účet za rok 2018 vrátane povinných 
príloh a stanovísk Miestne zastupiteľstvo mestskej 
časti Košice – Barca.

Pracovné predsedníctvo pracovalo v zložení: páni 
František Krištof a Marek Rusnák, pani JUDr. Mária 
Želinská a prednostka úradu PhDr. Mária Kmecová. 
Za zapisovateľku bola menovaná pani Lucia Breč-
ková. Za skrutátora bol schválený pán Maroš Kuruc. 
Za overovateľov zápisnice boli určení pani Monika 
Sedláková a Marián Kačmár, do návrhovej komisie 
boli zvolení pán Marek Rusnák a Ing. Daniel Antal. 

Prítomných bolo 7 poslancov, takže rokovanie bolo 
uznášaniaschopné.

Po uvedení bodu „Záverečný účet za rok 2018“ 
starosta informoval o prednesených a prijatých sta-
noviskách bez výhrad zo strany audítora, hlavného 
kontrolóra a fi nančnej komisie s tým, že materiály 
boli predložené na predošlom zastupiteľstve a pre-
behla aj rozprava. Miestne zastupiteľstvo v zmysle 
zákona do polroka má povinnosť schváliť záverečný 
účet, ktorý je spracovaný na všetky daňové a účtov-
né závierky v rámci daňového systému Risam. Keďže 
ide o nové rokovanie, otvára starosta k tomuto bodu 
rozpravu.

Ing. Daniel Antal v rámci rozpravy predložil návrh 
na „miestne zastupiteľstvo schvaľuje záverečný účet 
mestskej časti Košice – Barca za rok 2018 a celoročné 
hospodárenie s výhradou. 

Zdôvodnenie výhrady:
- Schválené fi nančné prostriedky na mzdy za-

mestnancov boli navýšené rozpočtovými opatrenia-
mi starostu

- Miestne zastupiteľstvo nebolo informované 
o rozpočtových opatreniach starostu za 2. Polrok 
2018

- Na rokovanie miestneho zastupiteľstva nebol 
predložený návrh na úpravu rozpočtu starostom 
schválených 13-tych a 14-tych platov zamestnancov 
miestneho úradu

Starosta reagoval:
- že rozpočtovými opatreniami boli rozpustené 

mzdové rezervy starostu z plánovaného odstupného 
aj na mzdy pre zamestnancov.

- Informácie o prijatých rozpočtových opatre-
niach boli na každom zastupiteľstve – mimo ustano-
vujúceho. Rozpočtové opatrenia zo záveru roka boli 
zverejnené na web stránke a rozpočtové opatrenia 
2.polroku 2018 boli predmetom kontroly hlavného 
kontrolóra na zasadnutí 24.4. 2019.

- Zamestnancom neboli vyplatené žiadne 13. 
a 14. platy ale v zmysle platnej kolektívnej zmluvy 
boli za prvý polrok vyplatené odmeny vo výške 40 % 
mesačného platu a za druhý polrok odmeny vo výške 
50 %, pričom sa to netýkalo všetkých zamestnancov.

Po ukončení rozpravy sa hlasovalo najprv o po-
zmeňovacom návrhu Ing. Daniela Antala s tým, že za 
boli 2 poslanci a 5 boli proti.

Následne sa pristúpilo k schváleniu pôvodného 
návrhu, kde

a, s c h v a ľ u j e
záverečný účet mestskej časti Košice – Barca 

za rok 2018 a celoročné hospodárenie bez výhrad - 
za 5 poslancov, 2 proti.

b, p o t v r d z u j e
výsledok hospodárenia zistený podľa ustano-

venia § 10 ods. 3 písm. a) a b) zákona č. 583/2004 
Z.z o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 
– prebytok vo výške 6.886,08 €; za všetkých 7 po-
slancov

c, k o n š t a t u j e 
schodok fi nančných operácií za rok 2018 vo výške 

905,37 €; za všetkých 7 poslancov
d, s c h v a ľ u j e
odvod skutočného prebytku za rok 2018  t.j. 

5.980,71 € do rezervného fondu, za všetkých 7 po-
slancov.

Na záver starosta poďakoval všetkým poslancom 
za účasť a ukončil rokovanie 5. MZ v Košiciach – Barci.
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V poradí 4. Ročník Seniorskej olympiády v Barci sa konal dňa 
19.6.2019 pod záštitou pani prednostky Miestneho úradu MČ Košice – 
Barca p. PhDr. Márii Kmecovej za pomoci zástupcu starostu p. Mareka 
Rusnáka, predsedníčky sociálno-kultúrno-športovej komisie predsed-
níčky pani Moniky Sedlákovej a členov komisie Jarky Balogovej, Petra 
Mihoka a Ondreja Vilnera, riaditeľa Rady Seniorov v Košiciach JUDr. Ján 
Cabana, pracovníkov miestneho úradu v Barci za účasti vyše 60 členov 
Seniorklubu a Klubu kresťanských dôchodcov pod vedením svojich pred-
sedníčok pani Heleny Antalovej a Márcely Daruovej.

V piatich disciplínach súťažilo 114 seniorov.

Výsledková listina: L

Seniorská
olympiáda v Barci

Gratulujeme víťazom k získaným medailám aj všetkým, ktorí sa do súťaží 
zapojili. Seniori opäť dokázali, že ešte nepatria do starého železa. Za krásne-
ho počasia v príjemnom prostredí parku prežili zdravé a veselé dopoludnie. 
K dobrej nálade prispela i hudobná produkcia kapely Kentucky Jack pod ve-
dením pána Jozefa Taiša, ktorá na záver po malom občerstvení rozospievala 
a roztancovala všetkých prítomných.

Za zdarný priebeh tohto podujatia patrí srdečné poďakovanie všetkým 
organizátorom, hudobníkom sponzorom občerstvenia (J. Balogová, Marek 
Balog, Peter Mihok a p. Beňo)  ako aj účastníkom tohto opäť vydareného už 
4. ročníka Seniorskej olympiády v Barci.

Marcela Daruová, preds. Samosprávy Seniorklubu

• Hod krúžkom:
1. M. Villčeková, 2. M.Milkovičová a 3. M. Sedláková

• Beh muži:
1. O. Milkovič, 2. P. Stoľár, 3. D. Rácz

• Beh ženy:
1. M. Milkovičová, 2. V. Kraľovanská, 3. Stoľarová

• Kop na bránku:
1. I. Obermanová, 2. D. Zeman, 3. P. Stoľár

• Hod loptičkou:
1. O. Milkovič, 2. J. Lacko, 3. M.Milkovičová

• Šípky:
1. D. Zeman, 2. J. Lacko, 3. E. Komanová
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Oznámenie o začatí rokovania vo veci 
majetko právneho vysporiadania ulice Radlinského

Zmeny v cestovnom

Mestská časť Košice – Barca z podnetu po-
slancov miestneho zastupiteľstva zabezpečí 
na vlastné náklady majetko právne vysporia-
danie ulice Radlinského v súčinnosti s vlast-
níkmi pozemkov pod miestnou komunikáciu.  
Miestna komunikácia je de facto postavená,  
de jure právne neexistuje a teda obyvatelia 
tam bývajúci nemôžu vo veciach podľa sta-
vebného zákona a zákona o správnom konaní 
konať.

Niektorí z obyvateľov tejto ulice  sa obráti-
li na mestskú časť s požiadavkou, že pozemky 
pod miestnou komunikáciou majú záujem daro-
vať. Za účelom majetko právneho vysporiadania 
miestnej komunikácie Radlinského, túto skutoč-
nosť mestská časť oznamuje aj ostatným vlastní-
kom pozemkov pod komunikáciou.

V súvislosti s majetko právnym vysporia-
daním komunikácie Radlinského mestská časť 
oznamuje, že  náklady na zhotovenie geomet-

rických plánov na oddelenie pozemkov, náklady 
na vypracovanie darovacích zmlúv a správne 
poplatky uhradí Mestská časť Košice – Barca.

Táto informácia bude zverejnená aj na we-
bovej stránke mestskej časti,  každý z dotknu-
tých vlastníkov obdrží písomne vyrozumenie 
o možnosti darovať mestskej časti pozemok pod 
komunikáciou, za účelom vysporiadania pozem-
kov i komunikácie.

M.Ž.

Najvýraznejšie, až o 50 percent, sa od 
1.  septembra 2019 zvyšuje cena 30-mi-
nútového cestovného lístka z 0,60 na 0,90 
eura., o 0,30 eura zaplatia cestujúci viac aj 
za 60-minútový lístok. Bude stáť 1 euro.

Držitelia bezkontaktných čipových kariet 
(BČK) to budú mať v oboch prípadoch lac-
nejšie o 4 centy.

Zdražie aj papierový lístok na nočný spoj 
a tiež zakúpený u vodiča z 1 eura na 1,50 
eura, ale i SMS lístok z 0,80 na 1,10 eura.

Zásadne stúpne cestovanie na krátke 
vzdialenosti, keďže poslanci odsúhlasili 
zrušenie najlacnejšieho štvorzastávkového 
neprestupného lístka, ktorý stál 0,50 eura. 
Cestujúci budú musieť použiť lístok za 0,90 
eura, takže si budú musieť za jednu cestu 
vozidlami MHD priplatiť 0,40 eura, čo je ná-
rast o 80 percent.

Ešte výhodnejšie ako doteraz bude od 
septembra využitie časových lístkov. Hoci 
30-dňový (mesačník) bude stáť po novom 

takisto viac - 25 eur (doteraz 20 eur), nárast 
však bude miernejší - 25 percent.

K zmenám dôjde aj v bezplatnej prepra-
ve, keď zdarma budú môcť opäť cestovať 
seniori až od 70 rokov, kým od roku 2013 
to bolo od 68.

Zníži sa aj vek na poskytnutie zľavnené-
ho cestovného pre deti zo 16 už len na 15 
rokov.

Hoci zastupiteľstvo prijalo tvrdší variant 
z dvoch predložených, priamo na rokova-
ní schválili poslanci pozmeňujúci návrh po-
slaneckých klubov Košickí aktivisti a nezávisli 
i Fungujúce Košice, vďaka ktorému sa zvýše-
nie cestovného nedotkne žiakov ani študentov 
a seniorov do 70 rokov.

Oproti predloženému variantu II sa po úp-
rave poslancami takisto znížila cena 7-dňového 
lístka z navrhovaných 14 na 12 eur (zľavnený zo 
7 na 6 eur) a 90-dňového časového zľavneného 
lístka z 34 na 26,50 eura.

Časový lístok na 90 dní bude stáť 68 eur (do-
teraz 53 eur), 180-dňový 126 eur (doteraz 100 
eur) a nový 365-dňový 242 eur.

Schválená zmena tarify aj po úpravách 
zo strany poslancov má priniesť dopravnému 
podniku vyššie príjmy o 2,45 milióna eur.

Viac na:
https://kosice.korzar.sme.sk/c/22160645/
poslanci-odhlasovali-zvysenie-cestovne-
ho-v-kosickej-mhd.html#ixzz5si83dFnh

MS SČK a starosta MČ Košice – Barca Vás 
pozýval na odber krvi, ktorý sa uskutočnil 
v pondelok 27. mája v čase od 7,15 do 10,15 
hod. v zasadačke miestneho úradu na Abov-
skej 32. Odberu sa zúčastnil 14 dobrovoľ-
ných darcov krvi.
Ďakujeme Vám v mene všetkých, 

ktorým Vaša krv pomôže.
Predsedníčka MS SČK 

PhDr. M. Kmecová

Barčianska
kvapka

Na štvrtkovom mimoriadnom rokovaní mestského zastupiteľstva schválili poslanci 
zmenu Tarify Dopravného podniku mesta Košice (DPMK). Hlasovalo 29, proti nebol nik-
to a traja sa zdržali hlasovania.Po šiestich rokoch tak dochádza k nárastu cestovného 
v  košickej mestskej hromadnej doprave (MHD).
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Vo štvrtok 30.5.2019 na pobočke Verejnej knižnice Jána Bocatia v Barci prebehol celoslovenský 
čitateľský maratón Čítajme si 2019. Išlo o 12. ročník. Organizátorom projektu je Linka detskej istoty.

Prekonať najvyšší rekord v počte čítajúcich detí z roku 2017 – 46 040 detí sa v tento deň pokúsilo 
106 detí zo ZŠ v Barci a takisto deti z Liečebno – výchovného sanatória. Knižnice, ktoré sa zapojili 
do projektu súťažia o knihy pre svoju knižnicu. Takže nám držte palce 

Ďakujem všetkým, ktorí pomohli s prípravou a tiež žiakom, ktorí sa zapojili do čítania.
Mgr. Takáčová Miriam

Pri poslednej návšteve mi priniesol bývalý 
náš pán farár Jozef Marčin dar – knihu Mariána 
Čižmára : Kardinál Jozef Tomko – Život v služ-
be evanjelia. Ide o novú knihu z roku 2018 
o živote známeho slovenského kardinála pô-
vodom z Udavského, ktorý je spätý aj s našou 
mestskou časťou Košice – Barca, keď ju viackrát 
navštívil a slúžil aj sv. omšu vo farskom kostole. 
Mnohí si ho pamätáme aj z vysviacky košické-

ho biskupa na všešportovom areáli v Košiciach, 
ktorého úpravu zabezpečovali aj Barčania.

Ide o pútavé podanie života pána kardiná-
la v rámci jednotlivých kapitol, kde ilustračne 
pred siedmou kapitolou je fotografi a pamätní-
ka Jána Pavla II. v Košiciach – Barci.

Táto kniha bude venovaná do Barčianskej 
pobočky knižnice Jána Bocatia, kde si ju bude-
te môcť vypožičať.

Čitateľský Čitateľský maratónmaratón

Príspevok Príspevok do knižnicedo knižnice

p j y y

Ja viem, že každý by chcel mať doma 
pokosené, anglický trávnik a rovnako aj 
na verejných priestranstvá. 

Tento rok tráva rastie, k čomu výdat-
ne napomáhala vlaha a takmer denný 
dážď. V súčasnosti už mestská časť kosí 
takmer 15 hektárov, pri danom perso-
nálnom a technickom stave nie je možné 
zabezpečiť okamžité pokosenie všetkej 
zelene. Sú stanovené priority, kde sa kosí 
ako prvé, resp. postupnosť kosenia stro-
jového i ručného. Takže vítaná je každá 
pomoc zo strany občanov, ktorí prispe-
jú pokosením verejného priestoru pred 
svojim pozemkom, za čo im aj touto ces-
tou patrí poďakovanie.

V súvislosti s Barčianskym parkom je 
potrebné mať na zreteli, že nie všetky 
úseky možno skosiť naraz, je potrebné 
kosiť postupne a niektoré úseky mimo 
bežného pohybu osôb nechať kvitnúť, 
resp. odkvitnúť. Vyžaduje si to osaden-
stvo rôznych červov, múch, ôs, motýľov 
a pod., pričom je potrebné mať na zrete-
li, že v našom parku žije vyše 60 druhov 
vtáctva, ktoré potrebuje svoju obživu. 
Takže pri informáciu, aj časť nepokose-
ného parku má osobitný význam, bude 
pokosená v ďalšej etape.
Ďalšie závažná vec pre psíčkarov - 

upratujte po svojich psoch výkaly – sú 
k tomu aj koše, lebo prial by som Vám 
kosiť trávnik s výkalmi od psov.

Kosenie
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Foto z akcie Miro Vacula

Bolo to ešte v minulom storočí, dokon-
ca aj v minulom tisícročí, konkrétne v roku 
1969, keď sme opustili ZDŠ v Barci. Bývalí 
spolužiaci, spolužiačky, ktorým by vnuci 
snáď ani neverili, že boli malými žiakmi, 
sa 27.6.2019 stretli po 50 rokoch v pries-
toroch kultúrneho domu na Barčiansykej 
ulici 31. 

V škole sme toho prežili veľa. Rokmi sa 
na zlé zabúda, zostávajú len príjemné spo-
mienky. Obe triedy sme tvorili v podstate 
jeden kolektív, preto sme sa stretli ako jedna 
trieda, a to v priestoroch základnej školy, 
vo svojich triedach. Nasledovala prehliadka 
školy, telocvične a spomienky na telocvik 
po chodbách. Za tých 50 rokov sa všeličo 
zmenilo.

Niektorí sme sa videli prvýkrát po 50 ro-
koch a veru mal som čo robiť, aby sme sa 
spoznali. Niektorých postihli menšie i väčšie 
zdravotné problémy, stratili svojich blízkych 
a časť spolužiakov sa už nemohlo podeliť 
o spomienky a tešiť sa s nami, im sme za-
pálili symbolické sviečky a pre učiteľov po-
riadnu sviečku.

Naším najcennejším pokladom na tomto 
stretnutí bola pani učiteľka Elena Vrabcová 
a Mária Čisláková, ktorým sme odovzdali 
kytice kvetov. Dosýta sme si zaspomínali na 

staré dobré časy, keď sme boli mladí a zdra-
ví, každý mal možnosť predstaviť sa a v krát-
kosti predstaviť svoj život a jeho naplnenie. 
Už teraz sa tešíme na ďalšie stretnutie.

Lúčili sme sa so želaním, pokračovať 
v tejto peknej tradícii častejších stretnutí, so 

želaním pevného zdravia a mnoho radosti 
zo života v kruhu najbližších, ktorých máme.

V závere je potrebné poďakovať organi-
zátorom tejto akcie, a to hlavne Emílii Deve-
rovej ako hlavnej organizátorke, no i ďalším, 
ktorí jej v tejto veci pomohli.

Stretnutie po 50 rokoch
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Osoby, ktoré sú veľmi náchylné na teplé po-
časie sú predovšetkým deti a starší ľudia. Tieto 
skupiny obyvateľstva často nemajú dostatočný 
pitný režim a citlivejšie vnímajú letné horúčavy. 
Preto im treba venovať osobitnú pozornosť.

Počas leta je potrebné myslieť na pitný re-
žim, vyhýbať sa priamemu slnečnému žiareniu 
a ochladzovať organizmus. Pri využití klimatizá-
cie dbať na jej správne nastavenie, aby teplota 
v miestnosti alebo v aute nebola extrémne zní-
žená. Miestnosti zabezpečte tak, aby ste zame-
dzili prenikaniu slnečných lúčov a nezabúdajte 
na vetranie.

Prehriatie - úpal
Odborníci rozlišujú úpal z tepla a úpal zo 

slnka. Aj jeden, aj druhý sú jednoducho reak-
ciou organizmu na akékoľvek vystavenie nad-
mernému teplu a vlhku. Výsledkom je prehriatie 
a zlyhanie termoregulačných funkcií tela, pri-
čom najviac bývajú ohrozené deti a starší ľudia.

Úpal vzniká väčšinou postupne ale môže 
mať aj náhly priebeh. Prehriatie vznikne, ak telo 
vytvára alebo prijíma viac tepla, ako je schopné 
odovzdať do okolia. Postupne zlyháva tepelná 
regulácia, teplo sa prestane odvádzať z cen-
tra, teplota sa zvyšuje a výsledkom je tepelný 
úpal. Typickými príznakmi sú slabosť, bolesť 
hlavy a  svalov, nevoľnosť a zvracanie, závrate, 
zrýchlený dych a tep, teplota do 41°C, svalové 
kŕče a v najhoršom prípade dôjde k celkovému 
kolapsu organizmu, prípadne až ku krátkodobej 
strate vedomia. Dávajte si teda pozor a nedo-
voľte, aby sa také niečo stalo vašim deťom ale-
bo rodičom.

Prvá pomoc - postihnutú osobu treba 
preniesť na chladnejšie miesto, uložiť do vo-
dorovnej polohy so zdvihnutými dolnými kon-
čatinami, ochladiť telo alebo jeho časť vlažnou 
vodou a podať postihnutému po dúškoch do-
statok tekutín ( vodu, minerálku, rozhodne nie 
alkohol). Ak sa ťažkosti nezmiernia po 30 mi-
nútach vyhľadajte pomoc lekára. Ak sa vyskyt-
ne zmätenosť alebo bezvedomie ihneď volajte 
záchrannú službu.

Úžeh 
Je to stav, ktorý vzniká priamym pôsobe-

ním slnečných lúčov na nechránenú časť tela, 
najčastejšie hlavu. Úžeh býva často spojený 
s tepelným úpalom, no na rozdiel od úpalu sa 
zdravotné problémy môžu dostaviť s časovým 
oneskorením, napríklad vo večerných hodinách 
po dni strávenom na slnku, popri celkových prí-
znakoch - zvýšená teplota, bolesť hlavy, zimni-
ca, nevoľnosť, zvracanie, stuhnutá šija.

Prvá pomoc - je potrebné postihnutú oso-
bu uložiť do chládku, ochladzovať hlavu a zá-
tylok studenými obkladmi a podávať postupne 
studené nápoje po dúškoch, najlepšie sú mi-
nerálne vody, iontové nápoje alebo mierne 
osolená pitná voda. Vo vážnych prípadoch pri-
volať lekársku prvú pomoc. Pľuzgiere sa nema-
jú prepichovať ani odstrihovať, pretože chránia 
postihnuté miesto pred infekciou. Na ich ošet-
renie treba vyhľadať odbornú lekársku pomoc. 
Prevenciou úžehu je pokrývka hlavy pri poby-
te na slnku, používanie krémov na opaľovanie 
s vysokým obsahom ochranných faktorov.

Prevencia je základ
Na tepelný úpal sú náchylní najmä star-

ší ľudia a deti. Novorodenci a dojčatá nemajú 
vyvinuté termoregulačné mechanizmy, úpal im 
hrozí už po niekoľkých minútach! U starších ľudí 
sa na jeho vzniku podieľajú pridružené ocho-
renia, užívanie liekov a spomalená termore-
gulácia. Seniori by mali prijímať tekutiny počas 
horúčav v menších dávkach a častejšie. Orga-
nizmus seniora obsahuje menej tekutín, orgány 
pracujú pomalšie a nedokážu vylučovať tekutiny 
spoločne s odpadovými látkami tak ako mladší 
ľudia. Denná dávka 1,5-2 litre by sa mala rozde-
liť rovnomerne počas celého dňa.

Rady lekárov 
ako prežiť horúčavy

■ Pite dostatok tekutín už 24 hodín pred 
ohlásenými horúčavami, ideálne hneď ráno po 
prebudení vypiť pohár vody nalačno.
■ Dodržujte pitný režim - vypite minimál-

ne 2,5 - 3,5 litre tekutín denne, najlepšie vlažné 
stolové a minerálne vody, bylinkové čaje, ovoc-
né šťavy.
■ Vyhýbajte sa priamemu slnku v čase naj-

väčších horúčav.
■ Ochladzujte sa často vlažnou vodou - 

kúpte sa, sprchujte sa vo vlažnej vode, zvlhčujte 
si pokožku aj vlasy.
■ Noste ľahké a voľné oblečenie z prírod-

ných materiálov, nezabúdajte na klobúky, šatky, 
slnečné okuliare.
■ Vo veľkých horúčavách obmedzujte fyzic-

kú námahu, oddychujte niekde v chládku a po-
píjajte citronádu.
■ Vyhýbajte sa konzumácii alkoholu, ktorý 

je močopudný, zvyšuje produkciu tepla v orga-
nizme, znižuje krvný tlak a znižuje prah citlivosti 
človeka na smäd.
■ Obmedzte konzumáciu kávy, čierneho 

čaju a toniku, ktoré tak isto odvodňujú.
■ Dostatočne vetrajte skoro ráno alebo ne-

skôr večer, v priebehu dňa neotvárajte okná.
■ Používajte ventilátory alebo klimatizáciu, 

avšak rozdiel medzi teplotou vonku a vo vnútri 
by nemal byť vyšší ako 5°C maximálne7 °C.
■ Obmedzte konzumáciu mlieka a ťažkých 

jedál - vhodné je jesť ľahké jedlá, ryby, hydinu, 
celozrnné výrobky, hlavne veľa zeleniny a ovo-
cia s vysokým obsahom vody ako sú uhorky, 
paradajky, melóny, broskyne a pod.

Používajte správnu ochranu pred slnečným 
žiarením, ktorá nám pomôže vyhnúť sa spáleniu 
kože.

Spracovala: Sedláková Monika

Ako vzdorovať horúcemu letu,
aby slnko nebolelo

Leto je prísľubom energie, dobrej nálady, no skrýva v sebe aj zopár rizík. Horúce leto 
so sebou prináša aj nástrahy pre tých, ktorí nie sú zvyknutí na dostatočný pitný režim 
a radi sa vystavujú priamemu slnečnému žiareniu bez primeranej ochrany. Najlepšie je, 
ak sa budete nástrahám leta vyhýbať. No ak im predsa len podľahnete, treba vedieť, čo 
vám hrozí a ako si pomôcť. 

Zdravotnícke okienko
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Slovenský zväz chovateľov Košice – mesto pozýva všetkých záujemcov 
na Krajskú výstavu zvierat vo výstavnom areáli Košice – Barca, 

ulica Pri pošte 2, ktorá sa uskutoční v dňoch 19-20. októbra 2019.
Vystavované budú zvieratá – holuby, králiky, hydina, exotické vtáctvo. 

Všetky vystavované zvieratá budú mať veterinárne osvedčenie, že sú klinicky zdravé.
Príďte, neoľutujete.

■ Rob toľko dobra koľko len 
môžeš, ale tak ticho, ako len 

môžeš.
Charles Dickens

■ Ak sa o veci podelíte, 
budú sa množiť.
 Keltské príslovie

■ Nech vám úspech nikdy 
nezastrie zrak. Nech vás zlyhanie 

naučí, ako znova začínať.
Pam Brown

■ Neexistuje dôvod, pre ktorý 
by sme sa nemohli zlepšovať 
a meniť každý deň v živote.

Karen Horney

Na zamyslenie

Je ťažko reagovať, keď v našom par-
ku, ktorý nám mnoho cudzích závidí, pri 
rannej kontrole zistíte porezané laná na 
detských hojdačkách, poškodené dre-
vené preliezky, odkôrované stromčeky 
a pod.

Ozaj sa medzi deťmi, mladými, resp. 
dospelými nenájde nikto, kto by zasia-

hol. Veď si škodíme a môžeme niekoho 
pripraviť o zdravie. Zamyslíme sa nad 
tým!

Samostatným okruhom sú deformá-
cie dopravných zariadení – značiek, zr-
kadiel.... Tu ozaj niekedy ide o život či 
zdravie, a potom je už neskoro hľadať 
vinníkov, či ľutovať.

V piatok, 26. Júla 2019 v Košiciach, zaopatrený sviatosťami, zomrel dp. ThDr. 
Juraj Semivan, PhD. So zosnulým kňazom sa uskutočnila rozlúčka pri svätej omši 
30. júla 2019 o 10.00 hod. v Kostole Sedembolestnej Panny Márie v Rozhanovciach. 

Juraj Semivan sa narodil 6. augusta 1961 v Sobranciach. Kňazskú vysviacku prijal 
16. Júna 1985 v Banskej Bystrici. Okrem toho, že pôsobil vo farnostiach v Košiciach 
– Dóm sv. Alžbety, v Kecerovciach, v Košiciach – Krásnej a naposledy v Rozhanov-
ciach, pôsobil aj v našej mestskej časti v Košiciach – Barci v rokoch 1992 – 1993. 

Každý, kto poznal kňaza Juraja Semivana, si ho bude iste pamätať ako láskavé-
ho, sčítaného a priameho človeka, kňaza a morálneho teológa s veľkým srdcom. 

Vandalstvo sa nosí

† Opustil nás kňaz 
s veľkým srdcom, zomrel

Pozvánka na výstavu

dp. Juraj Semivan
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Slovenský ervený kríž – územný spolok Košice mesto

Neviete vyrieši svoj problém?
Nemá Vám kto odborne poradi ?

Potrebujete pomôc ?

Sme tu pre Vás!
poskytujeme bezplatne

ŠPECIALIZOVANÉ SOCIÁLNE PORADENSTVO
pre udí s ažkým zdravotným postihnutím
alebo s nepriaznivým zdravotným stavom

a ich rodinných príslušníkov

Kde a kedy nás nájdete?
Miestny úrad M Košice Barca

Pondelok 12.00 hod. – 15.00 hod.
Osobná konzultácia sa môže uskuto ni po dohode s poradky ou aj v domácom prostredí

prijímate a.
Kontakt: 0948 421 130

Viac info: poradna2.ke@redcross.sk
www.kosice.redcross.sk

Porad a je spolufinancovaná Košickým samosprávnym krajom.

Pomôžeme Vám...

h ada riešenie ako samostatne a o najlepšie zvládnu náro nú životnú situáciu s podporou sociálneho
poradcu,

zorientova sa v legislatíve – o o môžete požiada ,
aké príspevky a dávky Vám môžu by priznané,

h ada možnosti riešenia Vášho problému súvisiaceho
so zdravotným postihnutím, kompenzáciu dôsledkov ažkého zdravotného postihnutia prostredníctvom
pe ažných príspevkov a sociálnych služieb,

h ada zdroje príjmu pri nepriaznivej finan nej situácii (invalidný dôchodok, uplatnenie sa na trhu práce,
rekvalifikácia, sponzoring na pomôcky a sociálnu rehabilitáciu),

pomocou rôznych metód a techník rozvíja Váš osobný a sociálny potenciál potrebný na prekonanie
nepriaznivej sociálnej situácie (nácvik komunika ných a asertívnych zru ností, tréning optimálneho
rozhodovania, tréning zmeny nevhodných vzorcov správania, budovanie adekvátneho pozitívneho
sebavedomia... ),

zvládnu problémy súvisiace so starostlivos ou o lena rodiny s ažkým zdravotným postihnutím alebo s
nepriaznivým zdravotným stavom,

nájs alšie zdroje pomoci a zvyšova kvalitu života prostredníctvom ú asti na aktivitách rôznych
ob ianskych združení a svojpomocných skupín.
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Vykonávať prácu poštového doručovateľa 
v obci alebo mestských častiach s rodinnými 
domami, nie je v dnešnej dobe vôbec jednodu-
ché. Chýbajúce poštové schránky, neoznačené 
orientačné čísla domov či častý boj s nebez-
pečnými domácimi „miláčikmi“, ktorí striehnu pri 
bráne a poštový doručovateľ musí mať dostatok 
odvahy, aby bol ochotný vložiť poštu do poš-
tovej schránky zvnútra oplotenia, je dnes dosť 
bežná záležitosť. 

Tak ako má poštový podnik povinnos-
ti voči adresátom, tak aj na základe zákona č. 
324/2011 Z.z. ZÁKON zo 14. septembra 2011 
o poštových službách a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov, má aj adresát určité po-
vinnosti, ktoré by sme radi dali do povedomia 
predovšetkým adresátom rodinných domov. 

Na základe §33, ods. 3 sú povinnosti adre-
sáta nasledovné: 

Adresát, ktorý preberá poštové zásielky 
a poukázané platby v mieste svojho pobytu, 
sídla alebo v mieste podnikania, je povinný 
vykonať technické a organizačné opatrenia 
umožňujúce dodávať mu poštové zásielky 
a poukázané platby, najmä je povinný: 

a) označiť budovu, do ktorej sa majú dodá-
vať poštové zásielky a poukázané platby, údajmi 
potrebnými na vykonanie dodania, 

b) zabezpečiť nerušený prístup poštovému 
podniku k domovej listovej schránke v takom 
rozsahu, aby bol kedykoľvek zabezpečený voľ-
ný a bezpečný prístup pre dodanie poštových 
zásielok alebo na výplatu poukázaných platieb, 
pričom domové listové schránky musia byť 
umiestnené v bytových domoch pri vstupe ale-
bo na ich prvom nadzemnom podlaží, v iných 
priestoroch pri vstupe do týchto priestorov 
a v rodinných domoch na hranici oploteného 
pozemku, 

c) používať funkčnú domovú listovú schrán-
ku na dodanie listových zásielok a označiť do-
movú listovú schránku a vchod do bytu údajmi 
potrebnými na vykonanie dodania a 

d) oznámiť poštovému podniku na jeho 
požiadanie meno a priezvisko oprávneného 
prijímateľa a poukázané platby, ako aj presné 
miesto dodania, ak vzhľadom na stavebné ale-
bo organizačné usporiadanie miesta pobytu, 
sídla alebo miesta podnikania adresáta nie je 
zrejmé, kam sa majú dodávať.

S nesplnenými povinnosťami sa denne stre-
távajú nie len poštoví doručovatelia poštového 

podniku, ale aj doručovatelia iných spoločnos-
tí, príp. doručovatelia samotného miestneho 
úradu v čase volieb a doručovania volebných 
oznámení. Poštový doručovateľ, príp. osoba, 
ktorá potrebuje doručiť písomnosti adresátom, 
a nie je ešte zbehlá v miestne doručovania, 
bez splnených povinných náležitosti adresá-
ta (predovšetkým viditeľné označenie budovy 
orientačným číslom a bezpečné umiestnenie 

poštovej schránky) nie je schopná poštu doručiť. 
Zároveň nie je táto osoba ani povinná umiestniť 
písomnosť do schránok, kde hrozí nebezpečen-
stvo uhryznutia agresívnym psom. 

Prosíme preto občanov, aby označili svoje 
domy viditeľne orientačný číslom a sprístupnili 
schránky na bezpečné doručovanie písomnosti. 
Za túto ústretovosť, aj v mene poštových doru-
čovateľov, Vám ďakujeme.  

Máte riadne a bezpečne umiestnenú poštovú schránku?Máte riadne a bezpečne umiestnenú poštovú schránku?

Aj adresát má určené povinnosti!Aj adresát má určené povinnosti!
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Otváracie hodiny počas priaznivého počasia:

Všetkých Vás srdečne 

pozývame na Deň Barce,

ktorý sa uskutoční dňa 

31.8.2019 (sobota)

od 14.00 hod. 

v našom krásnom 

barčianskom parku.

Pripravený bude program 

pre deti aj dospelých 

v sprievode rôznych 

atrakcií, občerstvenia, 

hudby a zábavy.

DEŇ BARCE 
2019

Aj tento rok beží projekt „Spoznaj behom Košice“ alebo “active life“, ktorého organizáto-
rom je Mgr. Tomáš Gáll a jeho posledné letné kolo bude práve v našej mestskej časti.

Tohtoročný podvečerný beh Barcou sa uskutoční dňa 29. augusta vo štvrtok podvečer so 
štartom a cieľom pri kaštieli – miestnom úrade na Abovskej 32.

Všetkých zdatných pozývame – pridajte sa k nám – bude to zaujímavý večer pre všetkých 
zúčastnených, možno aj prekonáme rekord v účasti, takže radšej príďte skôr a vezmite se-
bou svojich známych, či priateľov.

Srdečne Vás všetkých pozývajú, či už bežať alebo povzbudzovať.  
 starosta a poslanci MZ a pracovníci MÚ

Spoznaj behom Košice

 Pondelok 14.00 – 18.00 hod. 
 Utorok 14.00 – 18.00 hod. 
 Streda 14.00 – 18.00 hod. 
 Štvrtok 14.00 – 18.00 hod. 

 Piatok 14.00 – 18.00 hod. 
 Sobota 14.00 – 19.00 hod. 
 Nedeľa  14.00 – 19.00 hod. 

Okrem šliapacích kár 
a elektrokár si môžete 

zapožičať aj:
Bedmintonové rakety

2 €/hod.
Futbalová lopta

1 €/hod.
Basketbalová lopta

1 €/hod.


